
همكارى شوراى اجتماعى محله 
پروين اعتصامى براى مبارزه با اعتياد

 برگزار ى نشست با دبير شوراى هماهنگى مبارزه با مواد مخدر استان

ین اعتصامی در خانه سازمان های مردم  نشست شورای اجتماعی محله  پرو
نهاد شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان با دستور کار پیشگیری از 

اعتیاد برگزار شد...
۶۷

تلاش براى روشنايى محور شهداى طرق همچنان ادامه دارد

اولین بار اجرای پروژه  محور شهدای طرق (جاده محمدآباد) در سال ۹۵ آغاز شد 
اما در عرض کمتر از یک سال حرکتی که برای ساخت این مسیر آغاز شده بود، 
متوقف شد. این پروژه چندسالی متوقف بود تا اینکه با پیگیری اهالی شهرک طرق و 
همراهی مدیریت شهری دوباره کار احداث این محور در دستور کار قرار گرفت...

شب هاى  تاريك جاده  محمدآباد
پاسخ هاى صريح شهردار و خبرهاى خوب براى شهروندان محله  قائم

۲

نشستى گرم در شبى سرد
پیش از به صدا درآمدن گلبانگ اذان مغرب کوروش باوندی، شهردار منطقه، همراه 
با معاونانش، مدیر سازمان اتوبوس رانی منطقه و جانشین کلانتری سیدی به مسجد 
امیرالمؤمنین رفتند تا در نشستی که به همت شورای اجتماعی محله  قائم ترتیب داده 

شده بود، به پاسخ گویی و گفت وگو با شهروندان بپردازند...

۴

کارگاه  نقره سازی خیابان امام رضا
 با وجود مصائب بسیار همچنان
 به تولید مشغول است

دنیای نقره ای!

محلات منطقه مــا :  عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 
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محلات منطقه مــا : عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 

بهارستان،  ابوذر، ايمان، رباط، ايوان، طرق

شهرآرا

از خون جوانان وطن لاله دميده...

این هفتــه بــا روز مادر 
آغاز و ایــن فرصت برای 
ما فراهم شد تا از ریشه و 
اصل خویــش برای تمام 
فداکاری هایشان قدردانی 
کنیم. حالا که بــه میانه  
هفته رسیدیم بیشتر مردم 
هدیه ای به رسم ســپاس برای مادرشان خریده اند. چه 
آن هایی که مادرانشــان در قید حیات هستند و چه آن 
دسته که متأسفانه از نعمت داشتن مادر محروم شدند 
و با زنده نگه داشتن نام مادر به وظیفه  خود عمل کردند. 
با این حال متأســفانه تعداد زیادی از مادران امسال نیز 
مانند روزهای زیادی از سال تنهای تنها بودند. مادرانی 
که در خانه  ســالمندان هستند یا در این شهر بزرگ تنها 
زندگی می کنند. معمولا این دسته از مادران طول هفته 
را با خاطره بازی و با اندیشــیدن به روزهایی که همراه 
فرزندانشان بودند، سپری می کنند. باید گفت متأسفانه 
تعداد این مادران کم نیست و خانه هایشان در یک یا چند 
محله  نیز نیست. در تمام محلات شهر مادرانی بودند 

که روز شنبه را تنهای تنها سپری کردند.
گاه به یاد بانوی سالخورده   ای  سخن از مادر شد ناخودآ
افتادم که یک سال پیش در همسایگی ما زندگی می کرد. 
صبح ها او را بــا قامتی خمیــده در چارچوب چوبی 
در خانه اش می دیدم. هر شــب نیز که باز می گشتم او 
همانجا بود با این تفاوت که یا روی زمین می نشست یا 
روی چهارپایه ای که عمرش از خود پیرزن کمتر نبود. 
آن بانوی ســالمند هر روز افرادی را که از در خانه اش 
عبور می کردند به یک امید صدا می زد و تقاضای کمک 
می کرد. برخی اوقات وجدان مردم تلنگری می خورد 
و برایش غذایی می خریدند اما باقی روزها را نمی دانم 

پیرزن چگونه سپری می کرد.
شب ها که فرصت بیشتری داشــتم می ایستادم و با او 
چند کلامی سخن می گفتم. این حس را پیدا می کردم 
که پیرزن از تنهایی می ترسد به همین خاطر است صبح 
را در کوچه به شــب می رســاند که در این بین پاکبان 
کوچه بیشترین ســهم را در کم کردن تنهایی پیرزن ایفا 
می کرد. پیرزن حتی در روزهای بارانی که چند قسمت 
ســقف خانه اش چکه می کرد و از عابران می خواست 
سطل های پر شده از آب باران را از خانه اش بیرون ببرند 

نیز در همان چارچوب می ماند.
تمام این ها گذشــت تا اینکه یک شــب که به خانه باز 
می گشتم تعداد زیادی پارچه  ســیاه بر دیوار سیمانی 
منزل پیرزن نصب شــده دیدم و همیــن طور صدای 
صوت قرآنی را شنیدم که در کوچه  طنین انداز شده بود. 
این صدا و پارچه ها به من، همســایگان و تمام عابران 
این کوچه خبر از فوت صاحب این خانه می داد. با این 
وجود با مرگ پیرزن این خانه در همان ابتدا یک تفاوت 
پیدا کرده بود و فرقش در حضــور میهمانان بود. دیگر 
میهمانان پیرزن چند پاکبان یا همسایه ها نبودند. بلکه 
ده ها مرد جوان در بیرون از خانه ایســتاده بودند و شاید 
همین تعداد نیز در داخل خانه حضور داشــتند. روی 
پارچه نوشته های نصب شــده بر دیوار سیمانی خانه  
پیرزن نام مادر خودنمایــی می کرد و یادم افتاد که او به 
من گفته بود ۳پسر و یک دختر دارد اما تنها بود. از دیدن 
آن همه آدمی که به خانه  آن مادر آمده بودند احســاس 
عجیبی پیدا کــردم و از آنجا همان طور که برای آرامش 

پیرزن دعا می کردم عبور کردم.
در عــرض کمتر از ۴۰ روز دیگر نــه خبری از پیرزن در 
کوچه باقی مانده بود و نه از دیوار ســیمانی و در چوبی  
خانه اش. حالا ســاختمانی در چند طبقه به جای منزل 
پیرزن ساخته شــده است و دیگر نه خبری از چارچوب 
چوبی در هست و نه خوشبختانه از ریخته شدن قطرات 

باران به داخل منزل. 

به ياد مادران تنهاى شهرم

برگزاری جشن های 

پیروزی انقلاب 

اسلامی 

به قلم دوربین

۴۰روز پیش بود که خیابان 
در  غرق  رضا(ع)  امام 
دیگر  بود.  شده  جمعیت 
نبود.  خیابان  از  خبری 
و  بود  جمعیت  بود  هرچه 
بیش  سردار!  بدرقه  شوق 
حالا  و  گذشت  ۴۰روز  از 
یکی  آن  است.  دیگری  شهید  میزبان  خیابان  این 
و  بود  قاسم  حاج  او  سرباز.  یکی  این  و  بود  سردار 
و  شد  ترور  ناجوانمردانه  او  رمضانی.  امیررضا  این 
از مرزهای کشور در هنگ مرزی  دفاع  در  این مردانه 

سیستان وبلوچستان شهید شد. برای ما ملت شهید، 
شهید است. ما در راه دفاع از این خاک بارها و بارها 
به بدرقه گلگون کفنان کشور رفته ایم. ما بارها ته دلمان 
خالی شده از داغ هایی که بر دل مادران این سرزمین 
نشسته است. در هفته ای که به نام مادر شروع شد و 
مادر  غم دیده  دل  در  می داند  کسی  چه  مادر  روز  در 
به  یک  تبر جای  که  مادری  است؟  خبر  چه  امیررضا 
باز غم  ما  در مهدیه مشهد رفت.  پیکر پسرش  تشییع 
یم. ما داغ دیدگان و تسلی دهندگان مادران بسیاری  دار
بوده ایم. وقتش است دوباره بخوانیم: از خون جوانان 

وطن لاله دمیده...

حرف  اول

پیش از به صدا درآمدن 
گلبانــگ اذان مغرب 
کــوروش باونــدی، 
شهردار منطقه، همراه 
با معاونانــش، مدیر 
سازمان اتوبوس رانی 
منطقــه و جانشــین 
کلانتری سیدی به مسجد امیرالمؤمنین رفتند تا در 
نشستی که به همت شورای اجتماعی محله  قائم ترتیب 
داده شده بود، به پاسخ گویی و گفت وگو با شهروندان 
بپردازند.در ابتدای این نشست دولتی، رئیس شورای 
اجتماعی محله قائم، ضمن تشکر از حضور مسئولان 
شهرداری منطقه، گفت: ما اعضای شورای اجتماعی 
محله قائم برای گفت وگو با شهروندان و شنیدن مسائل 
و مشکلات مردم به مســاجد محله رفتیم و نظرات 
شهروندان را جویا شدیم. با توجه به شنیدن نظرات 
مردم و مسئولان، به این باور دست پیدا کردیم که حدود 
۸۰درصد از نکاتی که شهروندان مطرح می کنند، از 
طریق گفت وگو با مسئولان حل می  شود. به همین دلیل 
درخواست برگزاری این جلسه را به صورت پرسش و 

پاسخ دادیم.

 مشکلات محله قائم
دولتی با برشمردن مشکلات محله قائم، ادامه داد: 
هزینه  عوارض ساختمان ، نامناسب بودن پیاده روها، 
کمبود فضای سبز نســبت به آلاینده های موجود، 
نصب آبخوری، کمبود سطل زباله در معابر، وجود 
موش های بزرگ در کال ها، کمبود روشنایی کوچه ها، 

کمک به نیازمندان محله، حضور زباله گردها و نیاز 
به افزایش نگهبان در بوستان ها ازجمله موضوعاتی 
است که شــهروندان مطرح کرده اند. رئیس شورای 
اجتماعی محله قائم با اشاره به درخواست شهروندان 
از اتوبوس رانی و کلانتری سیدی، اظهار کرد: علاوه 
بر این  موضوعات، مردم درخواست هایی از سازمان 
اتوبوس رانــی و کلانتری دارند. نصب ســایبان  در 
ایستگاه های اتوبوس، ایجاد مسیر اتوبوس به بولوار 
صبا و افزایــش مکان های نصب شــارژ من کارت 
خواسته های مردم از اتوبوس رانی و حضور پررنگ تر 
گشت های پلیس در محله و حفظ امنیت بوستان های 

شادی و سحر خواسته آنان از نیروی انتظامی است.

 شرایط ویژه برای اهالی قائم
در ادامه  این نشست کوروش باوندی، شهردار منطقه، 
پشت تریبون رفت و به پاسخ گویی پرداخت. باوندی 
گفت: فارغ از قولنامه یا سنددار بودن ملک، شهروندان 
می توانند با مراجعه به شهرداری از ما خدمات دریافت 
کنند. حتی این قابلیت نیز فراهم شده است که هزینه ها 
در قالب ۳۶قسط دریافت شود. شهروندان با مراجعه 
به شهرداری خیالشان آسوده می شود که منزل آن ها 
اصولی ســاخته شده و خیال شــهرداری نیز راحت 
است که خانه  شهروندان دارای استحکام بنا و طبق 
ضوابط است. البته شهروندان عزیز باید توجه داشته 
باشند که محلات قائم، سیدی، خلج، طرق و رباط 
طرق در حوزه  درآمدی ۴ و ۵ قرار دارند که معنی آن این 
است که شهروندان کمترین عوارض شهری را در این 

محلات پرداخت می کنند.

 اقدامات انجام شده امسال
شــهردار منطقه ادامه داد: جــدا از این موضوع، 
سیاست شورای اسلامی شــهر مشهد این است 
که از مناطق برخوردار عــوارض را دریافت و در 
محلات کم برخوردار هزینــه کند. از ۲میلیارد و 
۳۰۰میلیون تومان فیش عوارضی که صادر شده، 
تنها ۳۰۰میلیون تومان و در بخش عوارض صنفی 
نیز تنها ۶۰میلیون تومان وصول شــده اســت. با 
وجود این، تنها امســال در بوستان خلج ۳میلیارد 
و ۵۲۲میلیــون تومان هزینه کرده ایــم. علاوه بر 
این، تکمیل فضای ســبز شهید نقیبی فر و ۸پروژه  
بازپیرایی را در بوستان های سیدی انجام داده ایم.
باوندی با اشاره به پروژه های عمرانی در محدوده  
سیدی، تصریح کرد: در بخش فنی و عمران ده ها 
میلیارد تومان در این محدوده هزینه شده که یکی 
از آن ها پروژه  اتصال کوشش با اعتبار ۲۲میلیارد 
تومان است. علاوه بر این، امسال بیش از ۳۴هزار 
مترمربع آسفالت، ۳۷۰۰مترمربع پیاده روسازی، 
۱۷۰۰متــر جدول گــذاری و ۱۳۰۰مترطــول 
سرعت گیر احداث شده اســت. برای نظافت نیز 
ســالانه یک میلیارد تومان در قائم هزینه می شود 
که این مبالــغ را  با ۳۰۰میلیــون تومان عوارض 
شهرداری نمی توان مقایسه  کرد.باوندی در پاسخ 
به دیگر موضوع های مطرح شده اظهار کرد: بخش 
زیادی از مشکلاتی که شــهروندان بیان می کنند 
به تفکیک غیرمجاز زمین ها، ساخت وســازهای 
غیرمجاز و غیراصولی بازمی گردد که در سال های 
گذشته در محدوده  سیدی انجام شده است و امروز 

برای نظافت 
سالانه 
یک میلیارد 
تومان در قائم 
هزینه می شود

پاسخ هاى صريح شهردار و خبرهاى خوب براى شهروندان محله  قائم

نشستى گرم در شبى سرد

سعید جلائیان
خبرنگارشهرآرا محله

سعید جلائیان

خبرنگار شهرآرا محله

حرف  اول

زینبی

سعید جلائیان
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رقابت های فوتســال دهه 
فجر شــهرک طرق که با 
حضور ۱۶تیم در ســالن 
ورزشــی برادران شــهید 
رضاییان انجام می شــد، 
با معرفــی تیم های برتر به 

کار خود پایان داد.
فوتسال از آن دســت ورزش هایی است که نونهالان 
و نوجوانان محلات مختلف را در شــب های ســرد 
بهمن ماه به خود مشغول ساخت تا گرمای ورزش به 

درون جمع آن ها بخزد. 

 فوتسال محبوب  بچه ها 
بیشــتر محلات حاشیه مشــهد یکی، دو تیم فوتبال 
دارند تا در مسابقاتی از این دست در رقابت با دیگر 
محله ها پا پس نکشــند. بچه ها از فوتبال و فوتســال 
اســتقبال می کنند و این همان موضوعی اســت که 
باعث شــد بســیج به دنبال برگزاری این مسابقات 
باشد. دویدن به دنبال توپ برای بچه ها جوری است 
که انگار با اشــتیاق به دنبال آرزوهایشان می دوند. 
در این حال و هوا شــب های طرق هــم در ایام دهه 
فجر کاملا فوتبالی شــد. این مسابقات در طرق در 
۲رده  نونهالان و نوجوانان بسیاری را به خود مشغول 
ساخت. در هفته ای که گذشت با سوت پایان آخرین 
بازی و معرفی تیم های «ســتاره هشــتم» و «پرشین 
گلف» به عنوان تیم های برتر در هر ۲رده  ســنی، این 

تب فوتســالی تا برگزاری جام رمضان فروکش کرد. 
تیم ابومسلم نیز به عنوان تیم اخلاق معرفی شد.

 چهارمین سال مسابقات
جــلال کلانتــر، فرمانده حــوزه۲ کمیــل، درباره 
چگونگی برگزاری این مسابقات گفت: ۴سال است 
که در دهه فجر مسابقات فوتســال برگزار می کنیم، 
اما امســال با رویکــردی متفاوت بــه روش تربیتی 

مسابقات را برگزار کردیم.
 مجری مســابقات ادامه داد: امسال ما قصد داشتیم در 
بستر بازی ها به گونه ای عمل کنیم که کار تربیتی انجام 
شــود. ما عقیده داریم اگر نوجوانی به مســجد نیامد، 
نباید کار و وظیفه  تربیتی خود را رها کنیم. به همین دلیل 
تصمیم گرفتیم به محافلی کــه نوجوانان حضور دارند 
برویم و کار تربیتی خود را انجام دهیم. البته متأســفانه 
تاکنــون ســازمان های دخیل در این امــر آن چنان که 

می بایست، به این کار وارد نشده اند.
مجری مســابقات درباره نحوه  اجــرای بازی ها هم 
گفت: برای تحقق این هــدف، گروهی از طلبه های 
جــوان را جمع کردیــم و آن ها در حاشــیه برگزاری 
مســابقات از برکات و آثار نماز اول وقت، احادیث، 
یــی از شــهیدان و...  در زمانــی محدود  خاطره گو
با بازیکنان ســخن می گفتند و شــاهد تأثیر بسزای 
آن در بین نوجوانــان بودیم. در واقــع برگزاری این 
مســابقات به ما آموخت که می توان از این راه برای 
تربیت نونهالان و نوجوانان بهره برد. شایســته است 

آموزش وپرورش نیز به این جریان وارد شــود و این 
مسیر را ادامه دهد.

 توجه بــه جذابیت های ورزشــی برای 
مسائل تربیتی

کلانتر با اشــاره به پیوست تربیتی این مسابقات افزود: 
اصل کار تربیتی تا پیش از دوره  ســنی جوانی است. ما 
می توانیم در دوره  نونهالی و نوجوانی شخصیت افراد را 
شکل دهیم. رویکرد ما این است که جذابیت ها را برای 
این سنین شناسایی کنیم و به سمت آن ها برویم تا از این 
طریق به جذب آن ها اقدام کنیم؛ مانند مسائل ورزشی 
فوتبال و فوتســال که برای نوجوانان و جوانان جذابیت 

زیادی دارد.
فرمانده حوزه۲ کمیل از مشارکت سازمان های مختلف 
در برگزاری این رقابت ها خبر داد و افزود: این مسابقات 
با همکاری بسیج، شهرداری، شورای اجتماعی محله 
ایوان و دفتر توسعه انجام شــد. این مشارکت می تواند 
الگویی مثبت برای دیگر محلات شهر باشد و همه ببینند 
که می توان بــا تعامل و در کنار هم بودن برای خدمت به 
شــهروندان کاری مثبت انجام داد. من از مسئول دفتر 
توســعه محله و رئیس شــورای اجتماعی ایوان تشکر 
بــی برای بهتر برگزار شــدن این  می کنم که کمک خو
مسابقات انجام دادند .این مسابقات با استقبال خوب 
نونهالان و نوجوانان دنبال شــد. امید است که برگزاری 
چنین جام هایی به کشف استعدادهای ورزشی و دمیدن 

روحیه امید به منطقه کمک کند.

سعید جلائیان

بــه مناســبت پیــروزی شــکوهمند انقــلاب اســلامی جشــنی بــرای دانش آمــوزان و 
والدیــن آن هــا در دبســتان شــهید میــراب طــرق برگــزار شــد.

ــبی،  ــره طهماس ــور بی بی طاه ــا حض ــم ب ــن مراس ــهرآرامحله، ای ــزارش ش ــه گ ب
مدیــرکل امــور بانــوان و خانــواده اســتانداری خراســان رضوی، ناصــر خجســته، 

ــون پــرورش  رئیــس اداره اجتماعــی و فرهنگــی منطقــه، و زره ســاز، مدیــرکل کان
فکــری کــودکان و نوجوانــان اســتان، برگــزار شــد. در انتهــای ایــن مراســم 
ــه  ــن مدرس ــوزان ای ــه دانش آم ــی ب ــه هدایای ــهرداری منطق ــرف ش ــاط از ط پرنش

ــد. ــدا ش اه

مسابقات جام فجر در رده سنى نونهالان و نوجوانان در شهرك طرق برگزار شد

پرورش همراه ورزش!
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باعث بروز مشکلات متعددی نظیر عرض کم معابر، نبود 
پارکینگ، استحکام کم ساختمان ها و... شده است.

 نصب سایبان در ایستگاه های اتوبوس 
شهردار منطقه در پاسخ به درخواست شهروندان برای حضور 
نگهبان در بوستان ها و نصب سایبان در ایستگاه های اتوبوس 
نیز بیان کرد: در ساعت هایی که خانواده ها در بوستان ها حضور 
دارند، تلاش کردیم نگهبان حضور داشــته باشــد و در دیگر 
ساعت ها نیز گشت های موتوری از بوستان های منطقه بازدید 
می کنند. درباره ایستگاه های اتوبوس نیز ما قول نصب سایبان 
شیشه  ای را در سال آینده از مدیر جدید سازمان اتوبوس رانی 
گرفته ایم.باوندی افزود: برای حل مشــکلات شهروندان در 
محله قائم و خلج ۲دفتر تســهیلگری ایجاد شده که قرار است 
بخش زیادی از مشکلات در قالب فعالیت هایی که در این ۲دفتر 
شروع شده است، برطرف شــود که البته به مشارکت و حضور 
شهروندان نیاز دارد.حجازی، معاون اجرایی منطقه، نیز در پاسخ 
به سؤالات شهروندان درباره کال خلج و پیاده روسازی گفت: کار 
بهسازی کال خلج در بوستان سحر در حال انجام است و در ۳ماه 
نخست سال آینده به بهره برداری خواهد رسید. پیاده روسازی 
ابتدای خیابان قائم نیز در بودجه سال آینده پیش بینی شده است و 
بخش باقی مانده  آن انجام خواهد شد. حجازی افزود: علاوه بر 
این، خیابان های فرعی سبحان نیز آسفالت خواهند شد و درباره 
زمین ورزشی قائم که شهروندان از مزاحمت های ورزشکاران 
شــکایت هایی مطرح کرده بودند، قرار است یک زمین چمن 
مصنوعی برای اســتفاده  ورزشکاران ایجاد شود.در انتهای این 
نشست رئیس سازمان اتوبوس رانی منطقه، جانشین کلانتری 
سیدی و مدیر دفتر تسهیلگری قائم نیز دقایقی با شهروندان به 

گفت وگو پرداختند. 
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محلات منطقه مــا : عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 

بهارستان،  ابوذر، ايمان، رباط، ايوان، طرق

حمایت از تولید؛ 
چه زمانی؟

یاب!  سرمایه گذار بازار
هماهنگ کردن یک قرار ساده برای گفت وگو با او کمی سخت 
است. هربار که با او تماس می گیرم  در یکی از شهرهای ایران 
است. یک بار ســر از تربت درآورده است و بار دیگر از ساوه. 
یک بــار راه بیرجند را پیــش گرفته و بار دیگر نیشــابور. البته 
مسئله خیلی زود برای ما روشن می شود. او سرمایه گذار این 
کار است ولی از هیچ تلاشــی برای اینکه کارگاهش به تولید 
ادامه بدهد فروگذار نیســت. هر روز ســاعت ۵ صبح راهی 
جاده می شود با این امید که مقداری از تولیداتشان را بفروشد 
و بخشی از هزینه های تولیدی اش را تأمین کند تا یک ماه دیگر 
هم به کار خودشان ادامه بدهند. می گوید: «نیشابور- تربت- 
ساوه- مغازه به مغازه رفته ام وحتی شده ۲ میلیون یا  ۵۰۰هزار 
فروخته ام تا کارگاه تعطیل نشــود. برای خریداران هم باعث 
تعجب است کسی که اسمش روی محصول حک شده است 

خودش برای فروش محصولش می رود.»
 آن ها تمام تلاش شــان را کرده اند تا به روز باشــند ولی حریف 
کالای قاچاق نمی شوند. هر چقدر هم که خوب می سازند ولی 
توان رقابت با اجناس چینی و ترک را ندارند. تمام یک ســاعت 
گفت وگوی ما به گلایه می گذرد. گلایه های یک تولیدکننده که 

دغدغه تولید دارد. کسی که معتقد است باید شعار حمایت از تولید 
ملی را از روی سربرگ های فاکتورهایش بردارد چون در حد یک 
شعار باقی مانده است. داستان تولید برای او از زمانی شروع شده 
است که تصمیم می گیرد به جای وارد کردن جنس از کشورهای 
خارجی به تولید بها بدهد. یک سوله در شهرک صنعتی توس اجاره 
می کند. داخلش را پارتیشن می بندد و دستگاه می  خرد و نیروهایش 
را ســر کار می آورد اما ماجرا به اینجا ختم نمی شود. شغل آن ها 
نیروی متخصص می خواهد. کسانی که هنرمند هستند و از کار 
نقره سر در می آورند. آن ها نمی توانند کارگر معمولی سر کار بیاورند. 
همین موضوع باعث می شود که محل کارشان با استقبال نیروها 
روبه رو نشــود. برای رفت و آمد به شهرک صنعتی مشکل دارند. 
بافندگان معتقد است: «وقتی یک شهرک صنعتی می سازند برای 
تسهیل رفت و آمد کسانی  در آنجا مشغول به کار می شوند باید یک 
فکر اساسی کرد. ساخت مترو حداقل کاری است که می توانند 
انجام بدهند تا که رفت وآمد شاغلان به آنجا راحت شود.» از آنجا 
به خیابان امام رضا می آیند و کارگاهشان را  دوباره  روبه راه می کنند.

 مواد اولیه را سخت وارد می کنیم
او با همکاری مقصودی، جواهرسازی که ۳۰سال است در کار 
طلا و نقره است این کارگاه را 
به راه  رو

کرده است. یکی از مشکلات جدی پیش روی او و گروهش برای 
تولید، تأمین مواد اولیه است. ساچمه های نقره را از مس سرچشمه 
کرمان تأمین می کند که خودش مشــکلاتی دارد. آن ها ساچمه 
را باید نقدی بخرند ولی قرار نیســت از روز اولی که آن را تحویل 
می گیرند به درآمد تبدیل شــود. فرایند تولید حدود یک ماه طول 
می کشد و بعد از آن بازاریابی و فروش هم دغدغه خاص خودش 
را دارد. بیشتر اوقات مجبور هستند که پول قرض بگیرند تا بتوانند 
نقره بخرنــد و این خودش اولین هزینــه تحمیلی به تولیدکننده 
است. خوش بینانه است که مسئولان برای آن ها این مزیت را قائل 
شــوند که به تولیدکننده زمان بدهند تا بتواند هزینه نقره را تسویه 
کند. این تازه اول ماجراست چون دیگر مواد اولیه وارداتی است. 
رزین برای دســتگاه پرینتر یا سنگ های قیمتی را باید وارد کنند. 
مواد پرداخت کاری یا مواد قالب گیری یا ســیاه قلم یا نگین های 
ریز سیاه مارکازیت که روی بدنه کار سوار می شود همه از خارج 
از کشور تأمین می شــود. آن ها برای تأمین این مواد اولیه مشکل 
دارند. دغدغه این تولیدکننده یکی دو تا نیست که بشود به راحتی 
از کنارش گذشت. بافندگان می گوید: «ما باید بتوانیم به راحتی 
مواد اولیه مان را  وارد کنیم. مگر این ها را می خواهیم چه کار کنیم؟ 
ماده سیاه قلم را می گویند باید قاچاقی وارد کنی! چرا باید این طور 
باشد. می شود تمهیداتی در نظر گرفت که ما از اتحادیه نامه ببریم 
و ماده اولیه را برای ما بفرستند. وقتی از واردات مواد اولیه حمایت 
نمی شــود حمایت از تولید و کالای ایرانی یعنی چی؟ الان ماده 
رادیوم می خواهیــم بیاوریم از فلان کشــور. آنجا ۸ میلیون 
اســت و اینجا ۱۷ میلیون تومان! آیا برای تولید کننده  ای 
که می خواهد جنــس را  با قیمت مناســب تولید 
کند نبایدتسهیلاتی قائل 
شوند. این کار با قیمت 
بالا تولید می شود. 
حداقــل برای 
هزینه هــای 
گمرکی 

که به ما تحمیل می شــود به ما کمک کنند تا ما جنس را با قیمت 
پایین تر به دست مشتری برسانیم. قیمت پایین تر یعنی فروش بیشتر 
که به سرکار ماندن کارگر ایرانی کمک می کند. این ها دست به دست 
هم می دهند که هزار تا کارگاه دایر بمانند ولی با شرایط الان اگر باشد  
کارگاه جمع می شود. خیلی از دوستان خودم هستند که پورشه و 
بی ام و سوار می شوند. من هم می توانم به جای تولید به روش آن ها 
عمل کنم و پورش سوار شوم. سال هاست ماشینم ۲۰۶ است و 
توانایی ندارم یک مدل بالاتر بخرم. مدام باید با همسرم درگیر باشم 
چون هیچ وقت نمی توانم با فراغ خاطر برایشان وقت بگذارم زیرا 
باید در شهرهای اطراف و جاده باشم تا جنسم را بفروشم. اینجا را 
با چنگ و دندان نگه داشته ام تا تعطیل نشود. برای من هم قاچاق 
کاری نداشت. من  چم وخم آن کار را هم بلدم. اگر بخواهم می توانم 

خیلی بیشتر در بیاورم. ولی خودم را پایبند تولید کرده ام.»

 قانون گذر موقت یا نظر شخصی!
 او پیش از این برای آبکاری نقره جات تولیدی خودشان مجبور 
بود آن ها را به دبی بفرستد. ساخت محصولات رادیوم نیاز به 
آبکاری به روشی دارد که هنوز فناوری آن به ایران نیامده است. 
او در این مسیر هم به مشکلاتی خورده است. او برای فرستادن 
کارهای تولیدی اش به خارج و سپس بازگشتشان به کشور دچار 
مشکل شده اســت.  او می گوید: «قانونی برای این موضوع 
داریم که کالا به صورت گذر موقت از کشور خارج شود اما به 
ما اجازه این کار را نمی دهند. ما قبل از این کارهای تولیدی مان 
را باید برای پولیش و پرداخت به خارج از کشور می فرستادیم 
و برمی گرداندیم. به ما گفتند که تشــخیصش سخت است و 
نگذاشــتند. در این کارگاه باز است و همه مراحل تولیدی اش 
معلوم اســت اما اجازه ایــن کار را به ما ندادند و گفتند شــما 
می روید جنس را خارج از کشور عوض می کنید. یعنی به من 
می گوید تو دزدی می کنی. جنس را به جای آبکاری تعویض 
می کنم. به همین دلیل مجبور شدم دستگاه پولیش و آبکاری 
بخرم. من مجبور شــدم ۵۰۰ میلیون قســط و وام بگیرم که 
حدود ۳ماه است در گمرک گیر افتاده است. 
الان تمام لوازم آبکاری ما حدود ۳ماه 
است در گمرک شــهید رجایی 
تهران است. ۱۰روز است که 
تازه برایمان قیمت فرستاده اند 
که مالیات بــر ارزش افزوده 
۹ درصد گذاشــته اند. خب 
چطور شعار حمایت از تولید 
ملــی می دهند؟ فقط شــعار 
است. حمایت از تولید و کالای 

ایرانی که نباید فقط شعار باشد.»
او برای اینکه بتوانــد کالاهای به روز 
تولید کند و با تولیدات دیگر کشــورها 

سیده نعیمه زینبی
دبیر شهرآرا محلهدبیر شهرآرا محله

گـل دفتــــر

زائرپذير است كه در همه  مشهد شهرى 
ايام سال ميهمانان خاص خودش را دارد 
ويژه اى  جايگاه  انگشتر  و  نقره جات  و 
و  فرصت  يك  دارند.   آن  سوغات  در 
و  توليد  براى  مناسب  جايى  تهديد!  يك 
اين  قاچاق!  كالاى  توزيع  براى  مناسب تر 
مزيت فرصتِ تبديل اين شهر به قطب توليد نقره جات كشور 
زيادى  هنرمندان  كه  شده  باعث  امر  همين  مى كند.  فراهم  را 
گام  محصول  اين  توليد  به سراغ  مسئولان  وعيدهاى  وعده  با 
ختم  همين جا   به  نقره   توليد  كارگاه هاى  ماجراى  اما  بردارند 

نمى شود. تعداد زيادى از كسانى كه در اين كسب و كار هستند 
كار  سر  را  نيرو  تعدادى  و  كرده اند  اقدام  كارگاه  راه اندازى  به 
آورده اند اما حالا در پيچ و خم مشكلات توليد گير افتاده اند. 
جايى كه  قاچاق سود بيشتر و گرفتارى كمتر دارد و توليد اول 
دردسر است. جايى كه انگار خطا كرده اى كه به سراغ ساخت 
رفته اى. در كشورى كه نيروى جوان محتاج كار است و توليد 
راز پيشرفت است انگار هيچ دست يارى دهى براى كارگاه  هاى 
ندارد.  وجود  شده اند،  حفظ  دندان  و  چنگ  با  كه  نقره  توليد 
اينجا يك كارگاه توليد نقره است. يكى از معدود كارگاه هايى 
كه با تلاش احسان بافندگان هنوز سرپاست. اما او هم زانوان 

تلاشش پينه بسته تا دل ما را بلرزاند: «نمى دانم تا كى مى توانم 
بافندگان  آورد.»  خواهم  كم  جا  يك  هم  من  بدهم.  ادامه 
بازمى گردد.  پدرش  كوچك  حجره  به  نقره  در  سابقه اش 
چم  با  و  مى برد  فروش  براى  را  پدر  دست  توليدى  محصولات 
و خم  بازار آشنا مى شود. علاقه اش به كار نقره تا جايى است 
2500 كنكور  رتبه  او  كار مى زند.  به خاطر  را  دانشگاه  قيد  كه 
نمى رود. شايد الان  به دانشگاه  اما  را كسب مى كند  سراسرى 
كه سختى هاى بازار نقره را مى بيند در افسوس هايش رگه هايى 
از پشيمانى باشد . او همچنان ايستاده است براى سر كار نگه 

داشتن 20 نيرويى كه دارد.

کارگاه  نقره سازی خیابان امام رضا با وجود مصائب بسیار همچنان به تولید مشغول است

دنياى نقره اى!
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یم. وقتی پای صحبت تولیدکننده  هر وقت صحبت از تولید می شود نگران می شو
می نشینیم دلمان به درد می آید. برای جوان هایی که به تولید امید بسته اند و 
مسئولانی که پای حرف آن ها نمی نشینند. احسان بافندگان متولد ۶۹ است اما به 
ید: کارگاه دار هستم، بنک داری  قول خودش مو سپید کرده تولید است. او می گو

می کنم. ویزیتوری می کنم. در شهرستان ها مدام در حالت تردد هستم تا جنسم را 
بفروشم. اما کی قرار است از من حمایت شود. در این شهر هر ماه چند۱۰ کارگر 
بیکار می شوند اما من می خواهم کارگاهم دایر بماند. چه کسی و چه وقتی قرار 

است از من حمایت کند؟  

رقابت کند و با توجه به مشکلاتی که برای گذر موقت کالاهایش 
داشته است، تصمیم گرفته که با وام و قسط هزینه کند و دستگاه 
پرداخت و آبکاری را به کشــور وارد کند. بــرای او این هزینه ها 
ســاعت می زند ولی انگار کسی که از تولید ســر در نمی آورد 
این ماجرا برایش اهمیــت چندانی نــدارد. او می  گوید: «من 
خواهش می کنم بگویید اگر کسی به ما کمکی نمی کند چوب 
لای چرخمان نگذارند تا از پس خودمــان بر بیاییم. الان همه 
کارگاه های نقره سازی در حال تعطیلی هستند. نزدیک به ۱۰کارگاه 
جمع کرده و برخی نیروهایشان جای ما کار می کنند. یکی هم که 
انگیزه و توانایی کار را دارد جلوی پایش سنگ می اندازند. از فلان 
سازمان به ما می گویند که کارگاهت را جمع کن. تو اینجا جنس 
خارجی تولید می کنی. کار کیفیت بالا دارد و سنگ می اندازند. 
اینجا صفر تا صد کار دســت ماســت. حدود یــک میلیارد و 
۵۰۰میلیون تومان لوازم خریدیم. همان را هم ترخیص نمی کنند 
که کارم راه بیفتد. ما داریم با شایدها زندگی می کنیم. شاید جلوی 

قاچاق را بگیرند. شاید حمایت کنند. شاید و شاید و شاید!»

ید!  جلوی قاچاق را بگیر
البته برای کسی که با این سختی در حال حفظ کارگاه تولیدی اش 
است دیدن اجناس خارجی در ویترین ها بسیار آزاردهنده است. 
به ویژه وقتی در پاسخ می شــنود که به او می گویند احسان من 
جنس خارجی آورده ام و از تو جنس نمی خرم. البته ورود اجناس 
نقره به کشور ممنوع است و این کالاها به صورت قاچاق وارد و 
توزیع می شــوند. بافندگان از اینکه  برای ورود اجناس قاچاق 
به کشور سخت گیری نمی شــود، گلایه دارد. موضوعی که به 
فروش و تولید آن ها ضربه می زند: « اگر می خواهند ورود جنس 
خارجی را آزاد بگذارند  قانون و تعرفه بگذارند تا بشود وارد کرد 
اما این طور بی حساب و کتاب قاچاق نشود. بدون گمرک و تعرفه 
ارزان تر در می آید و بازار را خراب می کند. قانونش این باشد که 
جنسی که اینجا تولید می شود خارجی اش وارد نشود چون اینجا 
به کار تولیدکننده ضربه وارد می شود. اگر امروز جمع کنم هفته 
بعد از چین و ترکیه و تایلند و دبی جنس می آورم و می فروشــم. 
می خواهید از من حمایت کنید تا تولیدکننده باشــم یا نه؟ بهتر 

اســت به ســراغ آن کار بروم و قاچاق کنم. فکر می کنم برخی 
می خواهند که قاچاق کنی ولی تولید نکنی. چون همه اش شعار 
است. چه کمکی می کنند؟ یک روز آمده اند ببیند من اینجا چه 
می کنم؟»البته نظر او این است که به تولیدکننده یک مزیت هایی 
بدهند که بتواند با واردکننده رقابت کند. او می گوید: «بعضی از 
اجناس در ایران قابل تولید نیست ولی خریدار آن ها را می خواهد. 
جنســی که معمولا به صورت قاچاق وارد می شود و به دست 
خریدار می رسد. خیلی از جاهایی که من جنس می فروشم به 
خاطر جور نبودن جنس آن را از من نمی خرند. کاش به ما بگویند 
که برای حمایت از تولید و بازارمان در کنار تولید این میزان هم 
که در ایران قابل تولید یا مقرون به صرفه نیســت، وارد کن تا ما 
آن جنس هایی که تولید نمی شود، وارد کنیم و خریدار با خیال 

راحت از ما بخرد.»

یم؟  چرا اجازه صادرات ندار
مصرف نقره در ایران ماهی دو تن اســت که بــه دلیل قاچاق 

میلیون ها دلار ارز از کشور خارج می شود. او که مشتری هایش 
از حوزه خلیج فارس هســتند، می گوید: «بحث صادرات و 
واردات ضعیف است. ما نمی توانیم جنسمان را حتی صادر 
کنیم. اگر قانــون بگذارد و صــادرات و واردات را آزاد کند به 
ما کمک شــایانی می کند. از عراق برای خرید از ما آمده ولی 
می گوید خب مشکل من این اســت این جنس را من چطور 
ببرم. جنس ما را می خرد ولی نمی تواند از کشــور خارج کند. 
پارسال با تلاش رئیس اتحادیه بعد از کلی جلسه با نمایندگان 
مجلس نهایت توانستند مجوز ۳کیلو نقره را بگیرند که خنده دار 
اســت. ما جنس خارجی نیاوریم ولی جنس ایرانی را که باید 

بتوانیم بفروشیم.»
او تولیدکننده ای است که مشکلات زیادی دارد. جوان است و 
پر انگیزه که همکارانش اذعان می کنند اگر تلاش های او نبود 
کارگاه تا به حال جمع شده بود اما دست تنهاست. وقتی شعار 
سالمان حمایت از تولید ملی است چرا یک جوان تولیدکننده 

باید با این همه مشکل دست و پنجه نرم کند.

 تلاش نقره ای در یک کارگاه!
مقصودی، سرپرســت کارگاه، با ما همراه می شود تا مراحل 
کار را توضیح بدهد تا بدانیم تولید نقره از کجا شروع و به کجا 
ختم می شود. او این طور شروع می کند: «طراح کار طراحی 
را انجام می دهد. طراح بــا نرم افزار طراحی می کند. قدیم این 
کارها دستی ساخته می شــد. طراحی براساس نظر مشتری یا 
بازار است یا آنچه خود طراح ایده دارد. بعد طرح از طریق فایل 
به پرینتر سه بعدی منتقل می شود. پیش از خرید دستگاه پرینتر 
سه بعدی برای هر قالب رزینی حدود ۲۵۰ هزار تومان هزینه 
می کنند. تا زمانی که یک طرح را مشتری سفارش بدهد. قالب 
مادر با رزین ساخته می شود که وارداتی است. مواد اولیه را اگر 
اتحادیه با شرایط خوب در اختیار تولید کننده ها بگذارد مسئله 
آن ها تا حدودی رفع می شود. زدن ضایعات و تمیزکاری مدل 
اولیه مرحله بعد است تا بتوانند قالب را در خشت های لاستیکی 
مخصوص فرو  کنند و طرح اولیه را داشته باشند. قالب خمیری 
در دستگاه لاســتیک پز پخته می شود تا  انحناهای ایجاد شده 

در آن تثبیت شوند.»
 تا اینجای کار با خود مقصودی است که ۳۰ سال جواهرساز 
اســت. تا این قســمت کار که معمولا حدود یک هفته طول 
می کشد تنها قالب لاستیکی کار به دست آمده است. قالب 
اولیه که تعیین می کند انگشتر قرار است چه طرح و نقشی در 

آینده به خود بگیرد و چه سایزی داشته باشد حالا آماده رفتن به 
کارگاه قالب سازی است تا کار ساخت شروع شود. اکنون که 
ما به کارگاه آمده ایم قالب انگشتر مردانه در حال آماده سازی 
اســت.  هر قالبی حدود ۳۰۰ هزار تومان هزینه تا قســمت 

پخت و برش دارد.

  از قالب لاستیکی تا انگشتر فلزی!
حالا حاصل کار یک قالب لاســتیکی پخته شــده است که 
همراهش می شــویم تا بدانیم ماجرای اجرت ســاخت که 
به نقره ها افزوده می شود، چیســت. مراحلی که روش آن ها 
با ســاخت قالب برای طلا تقریبا همسان است. در قسمت 
موم زنی به قالب لاســتیکی از طریق دستگاه موم زن ماده ای 
تزریق می شود که به آن موم می گویند. نوعی پلاستیک نرم که 
با حرارت پایین ذوب می شود. برای هر تکه نقره ای که ساخته 
می شود یک قالب مومی ساخته می شود. قالب های لاستیکی 
روی ریل قرار می گیرند و بعد از تزریق در انتظار ســرد شدن 
ماده داخلش می ماند. آنگاه باز شــده و قطعه انگشتر تولید 
شده از آن بیرون می آید. کاربر دستگاه می گوید: «با توجه به 
سفارشی که می دهند این قالب مومی در دستگاه قرار می گیرد 

و تولید می کنیم.»
حالا نوبت گرفتن پریســه ها و زوائد از انگشترهای پلاستیکی 

تولید شده اســت. انگشترها به تفکیک مدل مرتب می شوند تا 
در مرحله بعد شاخه چینی شــود. تولیدات دور تا دور یک میله 
پلاســتیکی چیده می شوند تا شبیه خارپشــت هایی شوند که 
روی پشتشــان انگشتر روییده است. شــاخه ها به اتاق تزریق 
می روند. دور قالب های پلاستیکی اســتوانه های گچ تزریق 
و هواگیری می شود. اســتوانه ها چندین ساعت در خشک کن 
قرار داده می شــوند. سیلندرهای گچی در حرارت حدود ۷۳۰ 
درجه رطوبت خود را از دست می دهند و آماده برای مرحله بعد 
می شوند. حالا قالب ها حرارت داده می شوند تا موم ها آب شوند 
و فضای خالی برای تزریق نقره به دست بیاید. در آخرین مرحله 
این اتاق بعد از گذشتن مراحل سخت و طاقت فرسا حالا یک 
قالب آماده برای تزریق نقره ساخته شده است. به ازای هر گرم موم 
تقریبا ۱۰گرم نقره داخل دستگاه ریخته می شود. ساچمه های 
نقره ای در دستگاه ریخته و در حرارت حدود ۶۰۰ درجه ذوب 
و به استوانه گچی تزریق می شوند. انگشترها حالا دیگر در حال 
ساخت است. فقط  لازم است که صبر کنیم تا نقره مذاب سرد شود 
و در اتاق شست و شو از میان قالب گچی بیرون بیاید. شاخه های 
نقره حالا تولد دوباره یافته اند. هر شاخه حدود ۱۰۰ انگشتر همراه 
خودش دارد که باید از آن جدا شود و صیقل یابد. آن ها را به اتاق 
دیگری می برند جایی که اتفاقات تازه انتظار آن ها را می کشد تا از 

اولین شمایل نقره ای شان رونمایی شود.

 رنگ ها و سنگ ها!
بت بــه هنرمندان می رســد که روی انگشــترهای نقره  نو
مشاطه گری کنند. شاخه ها چیده می شوند و سمباده کاری 
مرحله بعد اســت که اضافات انگشتر را از آن قطع و محل 
جداسازی انگشتر از شاخه را صاف می کند. سمباده سخت 
و ســمباده نرم رویه انگشــتر را جلا می دهد. پس از آن به 
دســتگاه خمره و ویبره می رود تا کار جلا پیدا کند. مقایسه 
زیورآلات پیش از چرخیدن میان دستگاه خمره و پس از آن 
قیاس پذیر نیســت. مخراج کاران در این مرحله  نگین های 
رنگارنــگ را به انگشــتر اضافــه کننــد. مخراج کارها با 
ابزارهای مخصوص سنگ ها را روی انگشتر سوار می کنند. 
سنگ های زمردی و یاقوتی، فیروزه ای و عقیق! حالا انگشتر 
شــمایلش را پیدا کرده است. نگین ها رنگ و روی نقره ها را 
باز کرده اند. اگر ماکازیت ها روی بدنه ســوار شوند دیگر 
کاری نمی ماند. چند خانم در حال کار روی بدنه انگشترها 
هستند. شست وشوی نهایی و پرداخت انتهای سفر ساخت 
لات بسته بندی می شوند و به دست  انگشترهاست. زیورآ
مشــتریان می رســند. از مرحله طراحی تا زمانی که کار به 
دست مشتری می رسد حدود یک ماه طول می کشد. پیش 
از این باورمان نمی شد که ساخت یک انگشتر معمولی به 

این زحمت نیاز داشته باشد.
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محلات منطقه مــا : عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 

بهارستان،  ابوذر، ايمان، رباط، ايوان، طرق

 نرخ شیوع 
اعتیاد در 
کشور ۵ درصد 
و در استان 
حدود
 ۲٫۷ درصد 
است

بازسازی سالن ورزشی 
بانوان در ریحانه

هم محلی

نشســت شــورای اجتماعی محله  پروین اعتصامی در خانه 
سازمان های مردم نهاد شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر 

استان با دستور کار پیشگیری از اعتیاد برگزار شد.
رئیس شورای اجتماعی محله پروین اعتصامی در ابتدای این 
نشست درباره هدف تشکیل آن گفت: شورای اجتماعی محله 
پروین اعتصامی ۲ اولویــت کاری را برای خود در نظر دارد که 

نخست به امنیت و دوم فعالیت  با محوریت مساجد است.
حجت الاســلام صباغیان ادامه داد: در پی جلسه های شورا موضوع اعتیاد مطرح شد که در 
واقع یک امر مهم در جامعه اســت. در این راستا ما تصمیم هایی گرفتیم و مصوباتی داشتیم 
که یکی از آن ها دادن راهکارهایی برای آشنایی خانواده ها با مقوله اعتیاد و به ویژه مواد صنعتی 
است. متأسفانه مصرف مواد مخدر صنعتی در جامعه بسیار پیشرفت کرده و دسترسی به آن 
بسیار آسان شده است و در این نشست این مسئله را بررسی می کنیم که چه فعالیتی می توانیم 

برای پیشگیری از اعتیاد و اطلاع رسانی به جامعه انجام دهیم.
در ادامه این نشســت محمدحسین صالحی، دبیر شــورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر 
اســتان، به معرفی ساختار شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر پرداخت و بیان کرد: مرکز 
شورای هماهنگی مواد مخدر یک ستاد در تهران است که ریاست آن بر عهده  رئیس جمهور 
بود و دبیرکل آن نیز از ســوی رئیس دولت منصوب می شود و حدود ۲۰ دستگاه و وزارتخانه 
در آن فعال هســتند. همچنین در تمام استان های کشــور نیز یک شورا تحت عنوان شورای 
هماهنگی مبارزه با مواد مخدر داریم. در اســتان خراسان رضوی نیز مانند تمام استان های 

کشور ریاست آن بر عهده استاندار است و دبیر آن نیز بنده هستم.

 شرایط اعتیاد در استان
صالحی به ارائه گزارشــی از آمار اعتیاد پرداخت و بیان کرد: نرخ شیوع اعتیاد در کشور 
۵ درصد اســت اما در استان شــرایط ما بهتر اســت و حدود ۲٫۷ درصد تخمین زده 
یی و کارگری  می شود. البته متأسفانه در برخی از شاخه ها مانند دانش آموزی، دانشجو

بی نداریم. شرایط خو
دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان ادامه داد: باید بدانیم که از دلایل عمده 
گرایش  به مواد مخدر از قبیل افســردگی، تاب آوری پایین، نبود خودباوری و اســترس 
گاهی نداشتن درباره مواد مخدر باعث گسترش روز  بالاست. علاوه بر این تبلیغات و آ
افزون آن در جامعه شده است. هیچ تفاوتی نیز ندارد در کدام محله  شهر سکونت داشته 
باشید  در تمام مناطق شهر با این مسئله درگیر هســتیم. متأسفانه شاهد افزایش گرایش 

به مصرف مواد در جامعه و حتی بین بانوان هستیم و همین طور سن ابتلا به اعتیاد بسیار 
پایین آمده و گرایش به مواد صنعتی زیاد شده است.صالحی درباره تلاش ها برای مبارزه 
با گسترش اعتیاد در جامعه گفت: در حوزه  مبارزه ما محکم هستیم. کشور ما بزرگ ترین 
کشــفیات مواد مخدر را در دنیا دارد. تنها در ۸ ماه نخست امسال نزدیک به ۹۰ درصد 
تریاک جهان و ۳۰ درصد مورفین جهان کشــف کردیم. در طول ســال ها مبارزه با مواد 
مخدر ما ۳۸۰۰ نفر شــهید دادیم. باید توجه داشــت که تا تقاضا باشد شرایط کوچه و 

خیابان ما این چنین خواهد بود.

یرزمینی! یحات سالم یا ز  تفر
وی درباره اقداماتی که لازم است در راستای جلوگیری از اعتیاد انجام شود نیز گفت: ما باید 
تمامی توان خود را صرف اطلاع رسانی و پیشــگیری از اعتیاد به ویژه در محلات پیرامونی 
شهر کنیم. باید توجه داشته باشید که هر قسمت شهر شهروندان و سازمان های مردم نهاد به 
ما اعلام آمادگی کردند ما پای کار رفتیم و ظرفیت خودمان را به آنجا بردیم. برای پیشــگیری 
از اعتیاد ما باید به آموزش بپردازیم و فضاهایی را برای جوانان فراهم کنیم تا آن ها انرژی خود 
را در آن تخلیه کننــد. در غیر این صورت جوانان به دنبال تفریحات ناســالم به محیط های 

زیرزمینی خواهند رفت.
وی افزود: ما باید جوانان را از محیط های زیرزمینی به روی زمین بیاوریم. از این رو اقداماتی 
مانند برگزاری مسابقات ورزشی را آغاز کردیم. در این مسابقات استعدادیابی انجام و انرژی 
جوانان تخلیه می  شــود. ما این کار را در ۳۳ محله  حاشیه شهر و منطقه ۱۱ آغاز کردیم. پس 
از برگزاری اولین همایش و کسب تجربه ما قصد داریم که برای سال آینده برنامه ریزی کنیم. 
با همکاری شوراهای اجتماعی و ســازمان های مردم نهاد می توانیم این همایش را  در شهر 

گسترش دهیم.

 مشارکت مردم راه موفقیت
صالحی در پایان این نشســت درباره نقش تشکل های مردم نهاد در پیشگیری از اعتیاد بیان 
کرد: ما هرچه بتوانیم مردم را بیشتر پای کار بیاوریم در پیشگیری، صیانت و درمان اعتیاد توفیق 
بیشــتری حاصل می کنیم. البته معنای اجتماع محور نیز همین حضور مردم در برنامه های 
حوزه مبارزه با مواد مخدر است. یکی از راه های آن همین همکاری مردم در قالب شوراهای 
اجتماعی محلات یا سازمان های مردم نهاد با ماست. ما هرچه بتوانیم کارها را بین این گروه ها 
پخش کنیم و آن ها را جذب شورای هماهنگی کنیم بیشتر به هدف برنامه  های اجتماع محور 

دست یافته ایم و شاهد اثرگذاری بیشتری خواهیم بود.

برگزار ی نشست با دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان

همكارى شوراى اجتماعى محله پروين اعتصامى براى مبارزه با اعتياد

سعید جلائیان   
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اولین بار اجرای پروژه  محور شهدای طرق (جاده محمدآباد) در سال ۹۵ آغاز شد اما 
در عرض کمتر از یک سال حرکتی که برای ساخت این مسیر آغاز شده بود، متوقف شد. 
این پروژه چندسالی متوقف بود تا اینکه با پیگیری اهالی شهرک طرق و همراهی مدیریت 
شهری دوباره کار احداث این محور در دستور کار قرار گرفت و حدود ۴ ماه پیش این 
مسیر با نام شهدای طرق به بهره برداری رسید اما با فرارسیدن اولین شب همه متوجه شدند 
نوری به جز ماه برای این محور وجود ندارد. به همین دلیل بلافاصله یک مطالبه  جدید در 

شهرک طرق شکل گرفت و آن نصب روشنایی در این جاده بود.

تعمیر و تجهیز سالن ورزشی بانوان در بوستان ریحانه با اعتباری بیش از ۶۰میلیون 
تومان انجام شد. 

به گزارش شهرآرامحله، جواد کریمی، کارشناس تربیت بدنی آقایان شهرداری منطقه، 
گفت: در راستای افزایش سرانه   فضای ورزشی بانوان، شهرداری منطقه تعمیر، تجهیز 

و نقاشی دیواری سالن ورزشی بانوان در بوستان ریحانه را در دستورکار خود قرار داد.
کریمی افزود: این سالن ورزشی برای آمادگی جسمانی بانوان ساخته شده است و ما 
تلاش می کنیم تا پیش از پایان سال آن را به بهره برداری برسانیم و برای استفاده و برای 

برگزاری کلاس های ورزشی در اختیار بانوان قرار دهیم. 

 ابراهیمی، از ساکنان شهرک، از ضرورت نصب نور در این 
مســیر می گوید: کیفیت جاده بسیار بالاست به همین دلیل 
از مسئولان شهرداری مشــهد برای آن قدردانی می کنیم اما 
تنها یک مشکل باقی مانده و آن نبود نور در طول شب هاست.
ابراهیمی ادامه می دهد: از روز افتتاح این مســیر ما منتظر 
نصــب تیرهای برق در اینجا بودیم اما علت نصب نشــدن 
آن را نمی دانم. راســتش با غروب خورشید دیگر می ترسیم 
از حاشــیه آن پیاده یا سواره عبور کنیم. اینجا در حاشیه شهر 
است. حیواناتی نظیر سگ یا حتی آدم ممکن است از جاده 
عبور کند و راننده به دلیل تاریکی مســیر متوجه نشود و یک 
فاجعه رخ دهد. از مســئولانی که زحمات زیادی برای این 
مســیر کشیدند می خواهیم نســبت به نصب چراغ و تأمین 
روشــنایی در این جاده تا حادثه  رخ نداده، اقدام کنند و کار 

خوب خود را به پایان برسانند.

 اقدامات اهالی طرق برای روشن کردن جاده
این گونه نبود که مردم طرق بنشینند و به انتظار مسئولان بمانند 
تا یک نفر برای آن ها روشــنایی محــور محمدآباد را انجام 
دهد. اهالی طرق در قالب شوراهای معتمدان و اجتماعی 
درخواســت خود را به طــرق مختلف به گوش مســئولان 
رساندند تا پیش از بروز فاجعه، کاری برای روشنایی مسیر 
انجام شود.به سراغ سیدعلی حسینی، عضو شورای معتمدان 
طرق، رفته و کارهای شورای معتمدان برای نصب روشنایی 
در این محور  را جویا می شــویم. عضو شــورای معتمدان 
می گوید: جاده محمدآباد شرایط خیلی خوبی دارد و مردم 
طرق از احداث این محور خوش حال هســتند و ما شــاهد 
تردد زیاد خودروها در طول شبانه روز از آن هستیم.حسینی 
با اشــاره به نصب نشدن تیرهای برق در مسیر شهدای طرق 
ادامه می دهد: متأسفانه مدیر سابق فرودگاه مشهد با احداث 
این مسیر مخالف بودند و حتی پس از اتمام کار ساخت بهانه  
دیگری آورد و بیان کرد که روشــنایی این جاده ممکن است 
باعث شــود خلبانان این جاده را با باند پرواز اشتباه بگیرند. 
با این بهانه باعث شــد روشــنایی نصب نشــود که البته در 
پاسخ ایشان می گویم بولوار فرودگاه در فاصله ای به مراتب 
نزدیک تر از این محور به فرودگاه اســت و چگونه خلبانان 
این بولوار را اشتباه نمی گیرند.حســینی با اشاره به فرصت 
داده شده از ســوی پلیس راهبر برای نصب روشنایی در این 
محور بیان می دارد: پلیس راه در ابتدا می گفت که تا روشنایی 
این محور تأمین نشود، اجازه  بهره برداری را نخواهد داد اما 

با توجه به درخواســت مردم و قول پیگیری حل این موضوع 
و نصب روشنایی از سوی شــورای معتمدان، پلیس راهبر 
اجازه  بهره برداری از این محور را داد. از ضرورت های دیگر 
نصب روشنایی موقعیت مکانی مسیر است. در حاشیه جاده 
زمین های کشاورزی قرار دارد و احتمال اینکه افراد سودجو 
در این مکان نخاله های ســاختمانی را تخلیه کنند یا شاهد 

بروز تصادف در تقاطع ها باشیم، زیاد است.

پایی تیرهای چراغ برق  دستور بر
عضو شــورای معتمدان طرق درباره فعالیت های این شورا 
برای روشنایی این محور می گوید: از همان ابتدا ما در طرق 
فعالیت های خودمان را برای نصب روشنایی این محور آغاز 
کردیم. آخرین اقدام ما دعــوت از مهندس کاظمی، معاون 
عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری مشهد به طرق، بود 
و در میان گذاشــتن این موضوع ایشان بود. البته این نشست 
چندین محور دیگر داشــت که مهم ترین آن تقدیر اهالی از 
شورای اسلامی شهر، شهردار و آقای کاظمی به پاس زحماتی 
بود که برای طرق کشیده بودند. در ادامه موضوع روشنایی در 
این مسیر مطرح شــد که مهندس کاظمی بلافاصله دستور 
انجــام مطالعات آن را با تعامل با فــرودگاه صادر کردند. در 
ادامه نیز مسیر شهید رجایی و اتصال آن به محور شهدای طرق 
مطرح شد که کاظمی دستور مطالعات و انجام آن را نیز دادند 
تا یک کمربندی برای شهرک طرق احداث شود. درخواست 
دیگر ما ایجاد مکانی بــرای رانندگان اتوبوس های طرق بود 
که دســتور آن  نیز برای احداث در عرض یک ماه صادر شد و 
آخرین موضوع احداث پیست آسفالت مجموعه ورزشی بود 

که برای پیاده روی شهروندان دستور آن داده شد.

 موافقت فرودگاه با روشنایی جاده
موضوع را با کاشی، مسئول روابط عمومی شرکت توزیع برق 
هم در میان می گذاریم و علت نصب نشــدن تیرهای برق را 
جویا می شویم. مســئول روابط عمومی شرکت توزیع برق 
خراسان می گوید: این محور خارج از محدوده  شهری و کار 
نصب آن با شهرداری مشهد است اما شرکت برق در راستای 
همکاری با شــهرداری طرحی برای روشنایی این مسیر به 

مسئولان فرودگاه شهید هاشمی نژاد ارائه کرده است .
 در ادامه با جعفری، مدیر روابط عمومی فرودگاه هاشمی نژاد، 
تماس می گیریم و وی هم خیلی کوتــاه از موافقت فرودگاه با 

نصب روشنایی با رعایت ضوابط و مقررات خبر می دهد.

در محـــله

آی خبــــر

جلائیان

تلاش برای روشنایی محور شهدای طرق همچنان ادامه دارد

شب هاى تاريك جاده  محمدآباد

 بخشنده- دومین نشست شــورای اجتماعی محله کارگران با دستورکار انتخاب رئیس و نائب رئیس در 
مسجد ابوالفضلی این محله برگزار شــد.در ابتدای این نشست حامد قریانی، دبیر شوراهای اجتماعی 
ناحیه۲، با اشاره به موضوع مطرح شده در جلسه قبلی شورا درباره ایجاد پایگاه اطلاعاتی در محله گفت: 
می توانیم با جمع آوری اطلاعات، ظرفیت ها و نقاط ضعف محله را پیدا کنیم و با کمک این اطلاعات برای 
حل مشکلات محله اقدام کنیم. قریانی ادامه داد: با شــناخت ظرفیت ها می توان دستاوردهای زیادی را به 
دست  آورد. برای مثال اگر پزشکان محله را شناسایی کنیم و در صورت تمایل آن ها می شود بیماران نیازمند 
را رایگان ویزیت کنند یا از طریق افراد داوطلب به افراد جویای کار حرفه آموزی کنیم و بســیاری موارد دیگر 
کــه می توان با ایجاد یک پایــگاه داده اطلاعاتی از آن بهره برد که این قبیل مســائل در نهایت باعث نزدیکی 
شــهروندان به هم می شود. کارشــناس فرهنگی منطقه افزود: پیشــنهاد می کنم برای رسیدن به این امر فرم 

نظرسنجی را به صورت پایلوت در یک محدوده توزیع کنیم تا به یک جمع بندی در محله دست پیدا کنیم.
حجت الاسلام و المسلمین سیدرضا علوی، عضو شــورای اجتماعی هم در این باره گفت: برای این کار به 
تشکیل یک کارگروه نیاز داریم و برای پخته شدن آن باید با دیگر ائمه جماعات مساجد محله جلسه  تشکیل 

دهیم و نظرات آن ها را در این باره جویا شویم و آن ها نیز پای کار بیایند. 
در انتهای این نشســت انتخاب رئیس و نائب رئیس شورای اجتماعی محله کوی کارگران در دستور کار قرار 
گرفت و از بین داوطلبان و با رأی اعضای حجت الاســلام و المســلمین علوی به عنوان رئیس و ســیدعلی 

خراشادی زاده به عنوان نائب رئیس انتخاب شدند.

انتخاب رئيس و نائب رئيس 
شوراى اجتماعى كوى كارگران 

بخشنده- برودت هوا و اینکه دیگر زباله های خوراکی در کارخانه  کمپوست جمع نمی شوند باعث شده 
اســت تا ســگ های ولگرد برای پیدا کردن غذا مجبور به ورود به حریم شهر مشــهد شوند اما در مقابل 
شهروندان ساکن محلات سیدی، شــهرک ابوذر و طرق به هیچ عنوان از حضور این میهمانان ناخوانده 
خوش حال نیستند و هر روز که این حیوانات را در نزدیکی خود می بینند درخواست جمع آوری آن ها و ممانعت 

از حضور این حیوانات را مطرح می کنند.
دولتی از شهروندان محله سیدی درباره حضور سگ های ولگرد در محدوده  سیدی می گوید: هر بامداد که 
سرکار می روم در انتهای خیابان کوشش و خلج با تعدادی سگ ولگرد روبه رو می شوم که مشغول جست وجو 
در گاری های زباله هستند یا پلاستیک های حاوی زباله را  که بیرون از منازل قرار دارند به امید پیدا کردن غذا 
پاره می کنند.دولتی ادامه می دهد: این حیوانات بیشتر در انتهای شب تا سحر در خیابان ها حضور دارند و با 
روشن شدن هوا معمولا کمتر دیده می شوند اما بازهم در طول روز می توان آن ها را دید. شهروند محله  سیدی 
می افزاید: خوشــبختانه تاکنون من ندیدم و نشنیدم این حیوانات به کسی حمله کنند و معمولا با دیدن مردم 
فرار می کنند اما بیشترین نگرانی که شهروندان دارند از برخورد سگ ها با کودکان است. مردم نگران هستند 
که این حیوانات با دیدن فرزندان آن ها فرار نکنند و برعکس به ســمت آن ها حملــه کنند از این رو تقاضای 

جمع آوری سگ ها را به شدت مطرح می کنند.
مرتضی طهماســبی، رئیس اداره خدمات شــهری منطقه۷، اما در پاســخ به این مطالبه  شهروندان خبر از 
به کارگیری ۳تیم جمع آوری سگ های ولگرد در محلات پیرامونی منطقه می دهد. رئیس اداره خدمات شهری 
منطقه می گوید: با توجه به اینکه در فصل زمســتان شاهد افزایش حضور سگ های ولگرد درون حریم شهر 
هستیم، طی هماهنگی انجام شده با معاونت خدمات شهری شهرداری مشهد برای جمع آوری این حیوانات 
از معابر منطقه به ویژه محلات پیرامونی، افزون بر گروه دائمی که به این کار مشغول است، دو گروه دیگر نیز به 

کار گرفتیم که یکی از آن ها به طور ویژه از ساعت ۲۰ تا ۴ بامداد به این کار مبادرت می ورزد.
طهماســبی می افزاید: با توجه به اینکه سگ ها به دلیل پیدا کردن غذا وارد حریم شهر می شوند از شهروندان 
عزیز تقاضا داریم به زمان گذاشــتن زباله های خود در بیرون منازل توجه بیشتری داشته باشند و همچنین از 

ریختن هر گونه خوراکی در معابر شهری و در مقابل منازل خودداری کنند.

جمع آورى سگ هاى ولگرد 
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محلات منطقه مــا : عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 

بهارستان،  ابوذر، ايمان، رباط، ايوان، طرق

مردمک

تشییع پیکر
 سرباز وظیفه 
امیررضا رمضانی 

موقعیت:
خیابان امام رضا
مهدیه مشهد 

مدیرکل کمیته امداد استان و فرماندار مشهد به 
مناسبت فرارسیدن دهه فجر، یک باب واحد 

مسکونی مددجوی کمیته  امداد در خیابان شهید 
یاضی سیدی  افتتاح کرد. ر

ساخت 1900مسكن مددجويى!

به گزارش شهرآرامحله، کارشناس اجتماعی دفتر 
تسهیلگری خلج در این باره گفت: گزارش های متعدد 
شهروندان و استشهاد ساکنان درباره حضور تعدادی افراد 
متجاهر و کارتن خواب در زمین آستان قدس رضوی به ما 
رسید. این زمین به مساحت ۲۳۰۰مترمربع در قائم۴۱ واقع 
شده است. دفتر تسهیلگری خلج با مسئولان آستان قدس 
رضوی ارتباط برقرار کرد و شرایط این محل که طبق 
گزارش های شهروندان در آن خرید و فروش کلان 
موادمخدر انجام می شد و بسیاری اعمال خلاف دیگر که 

حتی نمی توان بیان کرد، به اطلاع آن ها رساند.
حنایی افزود: خوشبختانه با نظر مثبت تولیت آستان قدس 
دیوار این زمین ترمیم و راه دسترسی به آن مسدود شد و با 
بسته شدن راه ورود به این زمین دیگر شاهد حضور افراد 
متجاهر در این محل نیستیم و حس ناامنی ساکنان نیز 

برطرف شد.

راه ورودی محل اسکان افراد متجاهر و 
کارتن خواب با پیگیری دفتر توسعه  محله  خلج 

و موافقت آستان قدس رضوی به روی این افراد 
بسته شد.

ترميم ديوار زمين آستان قدس در خيابان 
قائم41

به گزارش شهرآرامحله، حبیب ا... آسوده در این مراسم 
یی  گفت: امسال بیش از ۱۹۰۰واحد مسکن مددجو
ساخته شده است و امیدواریم این رقم تا پایان امسال به 

۲۰۰۰مسکن برسد.
ینکه برای کمک به خرید مسکن   آسوده با اشاره به ا
یان اصل بر سنددار بودن خانه است، اعلام کرد:  مددجو
اکنون در مشهد بیش از ۱۰هزار خانوار مستأجر هستند 
که باید با کمک خیران و نیکوکاران و سازمان های دولتی و 

خصوصی به خانه دار شدن آن ها کمک کرد.
این واحد مسکونی در زمینی به مساحت ۶۳مترمربع 
با ۱۷۲میلیون تومان اعتبار با مشارکت خیران و کمیته 
امداد به بهره برداری رسید. در پایان این برنامه از  کارگاه 
طرح اشتغال بانوی سرپرست خانوار که زمینه اشتغال 
برای ۵۰بانوی سرپرست دیگر را فراهم کرده است نیز 

بازدید شد.

مزاحمت در پياده رو 
سپاه  فاصل  حد  نشانی  به  آپاراتی   - رضاييان 
پیاده رو  در  لاستیک ها  دادن  قرار  با  ۳۱و ۳۳  
و قرار دادن خودروها در سواره رو برای اهالی 
اخطار  ایشان  به  لطفا  دارد.  مزاحمت  محل 

بدهید.
صنفی  واحد  اینکه  به  عنایت  با  پاسخ137- 
اخطاریه  است   ۲۰ بند  پرونده  دارای  مذکور 

پلمب طی روزهای آینده ابلاغ می شود.

پاك سازى روغن
حدفاصل  در  آسفالت  سطح  در   - شهروند 
ریخته  موتور خودرو  تا  ۲۳روغن  ساعی ۱۵ 
تا  از سطح زمین پاک کنید  شده است، لطفا 

برای شهروندان مزاحمت نداشته باشد.
پاسخ 137-  پاک سازی انجام شد.

اختلاف  حل  کمیته  هم اندیشی  نشست 
مؤسسه های  و  مساجد  مذهبی  هیئت های 

دادگستری  رئیس کل  با  یه مشهد مقدس  خیر
برگزار شد. خراسان رضوی 

هم انديشى براى حل اختلاف

به گزارش شهرآرامحله، سیدحسن میرمرتضوی، دبیر 
کمیته حل اختلاف هیئت های مذهبی، مساجد و 
خیریه ها، در این باره گفت: با حضور اعضای کمیته حل 
اختلاف هیئت های مذهبی، مساجد، مؤسسات خیریه، 
نمایندگان سازمان ها و نهادهای مختلف در سالن جلسات 

دادگستری خراسان رضوی نشستی برگزار شد.
میرمرتضوی ادامه داد: در ابتدای این نشست، گلدانی، بازپرس 
دادسرا و ریاست کمیته حل اختلافات هیئت های مذهبی، 
مساجد و مؤسسات خیریه، خلاصه  ای از اقدامات این کمیته 
را ارائه کرد و در ادامه دیگر سازمان ها به بیان پیشنهادهای خود 
پرداختند. در انتهای این نشست نیز آقای صادقی، رئیس کل 
دادگستری خراسان رضوی، بروز اختلاف را امری طبیعی 
دانست که ایجاد صلح و سازش از برکات آن محسوب می  شود 
و باید همه به آن توجه داشته باشند و برای رفع آن کمک کنند؛ 

چرا که اختلاف به صورت ریشه ای حل و فصل می شود.

آخرین خبر

این ســتون به حرف مردم و پیام های ســاکنان 
منطقه اختصاص دارد. شــهروندان می توانند 
مشــکلات محلــه خــود را با شــماره تماس 
۳۷۲۸۸۸۸۱  و پیامک ۳۰۰۰۷۲۸۹با ما در 
میان بگذارند تا آن را به گوش مسئولان برسانیم.

محسن بخشنده
شهرآرا

صاحب امتیاز: شهرداری مشهد  
مدیر عامل موسسه شهرآرا: مجیدخرمی

سردبیر شهرآرا محله: رضا سلیمان نوری  
مدیر منطقه۷شهرآرا: مژگان حسینی      

دبیر شهرآرا محله منطقه۷: سیده نعیمه زینبی
تلفن شهرآرامحله منطقه۷:  ۳۳۴۴۱۱۷۴                                                                                                                            

تلفن دفتر مركزی: ۳۷۲۸۸۸۸۱-۵ 
تلفن روابط عمومی: ۳۷۲۴۳۱۱۰ 

نمابر:  ۳۷۲۳۸۳۱۰ 
شماره پیامک:۳۰۰۰۷۲۸۹ 

دفتر مرکزی روزنامه شهرآرا:  میدان شهدا
 نبش دانشگاه یک 

دفتر منطقه۷: خیابان پروین اعتصامی۱۸
پشت ساختمان شهرداری منطقه۷

mahalle7@ shahrara.ir :پست الکترونیک
@ShahraraMahaleh  :کانال شهرآرا محله

دریافت نسخه الکترونیک شهرآرامحله از:  
shahraranews.ir

ساخت وساز غيرمجاز
شهروند -  ساخت وسازی به نشانی صبا ۴۴، 
داخل دوربرگردان علی رغم پلمب مشغول کار 

است بنابراین درخواست اخطار دوباره داریم.
 ملک مورد نظر به صورت 

ً
پاسخ 137- احتراما

همکف و دو طبقه بالای آن قدیمی ساز است، 
اخطاریه  سوم  مازاد  طبقه  احداث  علت  به 
عملیات  توقف  برچسب  ابلاغ،  قضایی 
ساختمانی روی در نصب و حکم ورود قضایی 
پیگیری  حال  در  و  است  شده  درخواست 

هستیم.


